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Berkenye Község Önkormányzata Képviselő-testületének

8. számú 

JEGYZŐKÖNYVE

Készült: 2020. július 30-án megtartott képviselő-testületi ülésről.

Ülés helye: Községháza Berkenye

Jelen vannak: German József polgármester
Molnár Gábor
Somlói Zsolt képviselő
Székely András Sándor képviselő
Árpásné Schlenk Judit jegyző
Agárdi-Schlenk Brigitta jegyzőkönyvvezető
Molnár Mária könyvelő 2. napirendi pontnál
Less Krisztián műszaki ellenőr 4. napirendi pontnál
Nerpel Árpádné nemzetiségi önkormányzat tagja
Sági Barbara nemzetiségi önkormányzat tagja

Napirend:

1./ Rendeletalkotás a településen élő tanulóknak adható juttatásokról
Előadó: German József polgármester

Árpásné Schlenk Judit jegyző

2./ 2020. évi költségvetés módosítása, költségvetés féléves állásáról tájékoztatás 
Előadó: German József polgármester

Molnár Mária könyvelő  

3./ 2020. évi rendezvényterv módosítása
Előadó: German József polgármester

4./ Telkek ügyének részletes áttekintése
Előadó: German József polgármester

Árpásné Schlenk Judit jegyző
Less Krisztián műszaki ellenőr

5./ Hosszúbérci terület problémái
Előadó: Székely András alpolgármester

6./ Különfélék
- polgármester beszámolója az elmúlt időszakban történtekről
- pályázatok eredményéről tájékoztatás
- telekeladási szerződés módosítása 648/3 hrsz (2 névre történt az eladás)
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- könyvtáros és múzeumgondnok tiszteletdíjának megemelése
- szociális tüzifa pályázat benyújtása
- Valentin Tamás foglalkoztatása
Előadó: German József polgármester

Árpásné Schlenk Judit jegyző
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7./ Hatósági ügy tárgyalása
Előadó: German József polgármester

Árpásné Schlenk Judit jegyző

Hozott határozatok: 31/2020.(VII.30.) - 42/2020.(VII.30.)

Hozott rendelet: 5/2020.(VII.30.) önkormányzati rendelete az önkormányzat 2020. évi 
költségvetéséről szóló 1/2020.(II.28.) önkormányzati rendelet módosításáról

6/2020.(VII.31.) önkormányzati rendelet a gyermekek és tanulók részére 
adható támogatásokról

Zárt ülés volt.

Zárt ülésen hozott határozat: 43/2020.(VII.30.) – 44/2020.(VII.30.)



Berkenye Község Önkormányzata Képviselő-testületének

8. számú 

JEGYZŐKÖNYVE

Készült: 2020. július 30-án megtartott képviselő-testületi ülésről.

Ülés helye: Községháza Berkenye

Jelen vannak: German József polgármester
Molnár Gábor
Somlói Zsolt képviselő
Székely András Sándor képviselő
Árpásné Schlenk Judit jegyző
Agárdi-Schlenk Brigitta jegyzőkönyvvezető
Molnár Mária könyvelő 2. napirendi pontnál
Less Krisztián műszaki ellenőr 4. napirendi pontnál
Nerpel Árpádné nemzetiségi önkormányzat tagja
Sági Barbara nemzetiségi önkormányzat tagja

German József polgármester köszöntötte a megjelenteket, megállapítja, hogy az ülés 
határozatképes, azt 16 óra 12 perckor megnyitja.
Elmondta, hogy Sághy Krisztián képviselő szabadsága miatt nem tudott részt venni az ülésen.

A polgármester kérte, hogy a meghívott vendégek miatt változtassanak az előre meghatározott 
napirendi pontok sorrendjén.
A napirendi pontok megtárgyalásával a testület egyhangúan (4 igen, 0 ellenszavazattal, 0 
tartózkodással) egyetértett.

2./ 2020. évi költségvetés módosítása, költségvetés féléves állásáról tájékoztatás 
Előadó: German József polgármester

Molnár Mária könyvelő  
Írásbeli előterjesztés csatolva

German József polgármester:
Igyekeztünk takarékosan gazdálkodni, a költségvetés teljesítésével jól állunk, a könyvelőtől 
kérésemre kaptunk egy részletes tájékoztatást az első félévi gazdálkodásunkról. Ettől sokkal 
fontosabb lesz majd, hogy mit, és hogyan kell csinálnunk a második félévben, értelmes 
gazdálkodást szeretnék folytatni a hátralévő hónapokban, és ebben kérem a könyvelők segítségét
is.

Molnár Mária könyvelő elmondta, hogy a költségvetést évente négy alkalommal kötelező 
módosítani, ez a rendeletmódosítás azért szükséges, mert a februári költségvetésben elfogadott 
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adatok az év közben felmerült többletkiadások, a kapott normatívák és pótelőirányzatok miatt
változtak, ezeket be kell építeni a költségvetésbe. Ezeket részletesen ismertette. Minimális adatot 
érintve, de módosítva lett a rendelet. Kérdésre válaszolva elmondta, hogy az óvodában nem 
történt jelentős módosítás.
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A könyvelő ezután részletesen válaszolt a napirend keretében feltett kérdésekre, majd ezt 
követően a polgármester kérte az előterjesztésnek megfelelően a 2020. évi költségvetés 
módosítását.

A rendelettervezetet a képviselőtestület egyhangúan (4 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) 
elfogadta, ezzel egyidejűleg megalkotta a 5/2020.(VII.31.) önkormányzati rendeletét az 
önkormányzat 2020. évi költségvetéséről szóló 1/2020.(II.28.) önkormányzati rendelet 
módosításáról.

Rendelet és tervezet szó szerint megegyezik.
Rendelet egy példánya a jegyzőkönyvhöz csatolva.

A könyvelő tájékoztatta a testületet arról, hogy a 2020. évi tervezett kiadások 33,81 %-ra 
teljesültek, a bevételek pedig 67 %-ra. 
Az alpolgármester kérdésére válaszolva elmondta, hogy a közüzemi díjak 86 %-on állnak, ami 
valóban nagyon magas, a tavalyi tény adatok alapján lettek betervezve az idei költségvetésbe. A 
jegyző elmondta, hogy az iskolánál jelenleg nincs felhasználás, az átalánydíjak miatt visszatérítés 
várható az önkormányzat részére.

German József polgármester:
A féléves felhasználásunk az éves tervezett kiadásunk 1/3-a, ami úgy gondolom bíztató. Azokra a 
kiadásokra próbálok odafigyelni, amire van hatásunk. Nem szabad elfelejtenünk, hogy az idei 
évben elvesznek 4 millió forint gépjárműadót tőlünk, folyamatosan konzultálnunk kell, 
szeretném ha részletesen átbeszélnénk majd, hogy mely területeken és mennyit költhetünk. A 
gazdálkodás szempontjából a 2. félévre jobban oda kell figyelnünk.
A bölcsőde építésénél lesz még egy nagyobb beruházásunk, hiszen a berendezés nem része a 
pályázatnak. Tájékozódom ez ügyben, az előzetes becslések szerint is több millió forintos kiadás
lesz ez, de még nem biztos, hogy az idei évben fog erre sok kerülni.

A könyvelő tájékoztatta a testületet, hogy 2.500.000 Ft szociális támogatást kap az 
önkormányzat, amivel tételesen el kell számolni. Ennek a keretnek a terhére lehet elszámolni a 
települési támogatásokat, segélyeket, a szociális tüzifa önerejét és szállítási költségét. Ha nem 
költjük el ezt az összeget, akkor vissza kell fizetni.
Elhangzott, hogy a könyvtárban van még keret könyv beszerzésére, világítással kapcsolatos 
munkák elvégzésére.

A képviselőtestület tagjai egyhangúlag (4 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) az alábbi 
határozatot hozzák:

31/2020.(VII. 30.) képviselő-testületi határozat

Berkenye Község Önkormányzatának képviselőtestülete az 
előterjesztésnek megfelelően elfogadja a 2020. évi költségvetés első 
féléves teljesítéséről szóló tájékoztatót.
A testület felkéri a polgármestert, hogy a költségvetés végrehajtását 
folyamatosan kísérje figyelemmel, és ha szükséges az átcsoportosításra 
tegyen javaslatot.
Határidő: értelemszerű
Felelős: polgármester

Molnár Mária könyvelő 17 óra 10 perckor elhagyta az üléstermet.



1./ Rendeletalkotás a településen élő tanulóknak adható juttatásokról
Előadó: German József polgármester

Árpásné Schlenk Judit jegyző
Írásbeli előterjesztés csatolva

A napirenddel kapcsolatban a polgármester elmondta, hogy több faluban adnak születési, 
óvodáztatási és beiskolázási támogatást, tájékozódott az önkormányzatoknál ezeknek 
összegeiről. Szeretné, hogy Berkenyén is legyenek támogatva a családok.
Javasolta születési támogatásként az előterjesztés szerinti 10.000 Ft megállapítását, óvodáztatási 
támogatásként 5.000 Ft, és beiskolázási támogatásként 10.000 Ft megállapítását.

Székely András Sándor alpolgármester:
Támogatom a differenciálást, a gyermek születésekor és a beiskolázáskor nagyobb költség 
jelentkezik a családoknál, óvodáztatáskor nem olyan jelentős, így ez a támogatás legalább
jelzésértékű legyen.

Javaslat hangzott el arra vonatkozóan, hogy a támogatás kifizetése ne készpénzben történjen, 
hanem átutalással. Emiatt nem szükséges a rendeletet módosítani, de a gyakorlatban erre kell 
törekedni.
A születési támogatással kapcsolatban a képviselők jónak tartották azt az elképzelést, hogy 
akinek gyermeke az idei évben, a rendelet kihirdetése előtt született, annak szülője szeptember 1-
ig igényelhesse a támogatást, a többi esetben a születéstől számított 6 hónapon belül van erre 
lehetőség. 

A képviselő-testület az elhangzott javaslatokkal egyetértett, ezután egyhangúan (4 igen, 0 
ellenszavazattal és 0 tartózkodással) megalkotta a 6/2020.(VII.30.) rendeletét a gyermekek és 
tanulók részére adható támogatásokról. 

Rendelet és tervezet szó szerint megegyezik.
A rendelet egy példánya a jegyzőkönyvhöz csatolva.

Ezután a polgármester szünetet rendelt el, és ezalatt a rendelet 17 óra 20 perckor a hirdetőtáblán 
történő kifüggesztéssel kihirdetésre került.

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
A támogatásokról szóló hatályos rendelet értelmében kérem a testületet, hogy az új tanévre 
vonatkozóan állapítsa meg az óvodáztatási és beiskolázási támogatás összegét.

A polgármester megismételte a már tett javaslatát.
A javasolt támogatás megállapításával a képviselőtestület egyhangúan (4 igen, 0 
ellenszavazattal, 0 tartózkodással) egyetértett, és az alábbi határozat született.

32/2020.(VII. 30.) képviselő-testületi határozat

Berkenye Község Önkormányzatának képviselőtestülete a 
6/2020.(VII.30.) önkormányzati rendelettel megállapított óvodáztatási és 
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beiskolázási támogatás összegét a 2020/2021 tanévre vonatkozóan az 
alábbiak szerint állapítja meg.
Az óvodáztatási támogatás összege gyermekenként 5.000 Ft.
A beiskolázási támogatás összege gyermekenként 10.000 Ft.
A testület felkéri a polgármestert, hogy a döntésről a szülőket értesítse, és 
a támogatás kifizetéséről intézkedjen.
Határidő: azonnal és szeptember hó
Felelős: polgármester
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4./ Telkek ügyének részletes áttekintése
Előadó: German József polgármester

Árpásné Schlenk Judit jegyző
Less Krisztián műszaki ellenőr

17 óra 32 perckor megérkezett az ülésterembe Less Krisztián műszaki ellenőr.

A napirend keretében a polgármester tájékoztatta a testületet arról, hogy a telkek eladása nagyon 
jól alakult, az év elején tervezett 13 telekből 10 telek eladásra került. Elmondta, hogy az egyik új 
ingatlantulajdonos János Csaba jelezte, hogy a megvásárolt telke mellett lévő 648/25 hrszú telket 
is szeretné megvenni. Javaslom, hogy a vevő részére adjunk 5 %-os kedvezményt az alkalmazott 
telek árához képest amiatt, hogy ez a 2. telek, amit megvásárol, illetve domborzatilag sem a 
legideálisabb, hiszem pont a völgyben található.

A polgármester által elmondottak után ismertetésre került a meghozandó határozat tartalma.

A képviselő-testület ezután egyhangúan (4 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) támogatta 
és az alábbi határozat született.

33/2020.(VII.30.) képviselő-testületi határozat
Berkenye Község Önkormányzata a Berkenye 648/25 hrszú 1560
m2 területű kivett beépítetlen belterületi ingatlan vevőjéül János 
Csaba 2440 Százhalombatta, Szent István tér 10. 2. em. 4/a. szám 
alatti lakost jelöli ki. 
A vételár 3.853.200 Ft + 1.040.364 Ft ÁFA összesen 4.893.564 Ft, 
amely összeget a vevő egy összegben az adásvételi szerződés 
aláírásával egyidejűleg átutalással fizet meg.
Az ingatlan jelenleg áram, továbbá víz és szennyvíz közművel 
rendelkezik, arra történő rákötési lehetőség biztosított. A többi 
közművet az önkormányzat az alábbiak szerint biztosítja.
- szórt köves út biztosítása 2021. december 31-ig
- gázellátás biztosítása 2021. december 31-ig
- közvilágítás biztosítása 2021. december 31-ig
Az adásvételi szerződésben 2029.12.31-ig beépítési kötelezettséget 
kell kikötni, és ennek biztosítására elidegenítési tilalmat kell 
kikötni. Bele kell továbbá foglalni azt is, ha a vevő beépítési 
kötelezettségének nem tesz eleget, akkor az önkormányzat 
jogosult egyoldalúan elállni.
Az adásvételi szerződésben fel kell hívni a figyelmet a 
gyommentes állapotban tartásra, és az elmulasztás 
következményeire.
A testület megállapítja, hogy az ingatlan nem tartozik a 
törzsvagyonhoz, az forgalomképes, amelynek értékesítése 
településfejlesztés miatt indokolt.
Az adásvételi szerződést legkésőbb augusztus 31-ig meg kell 
kötni.
Határidő: 2020. augusztus 31.
Felelős: polgármester
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A napirend keretében bemutatásra került a telkekkel kapcsolatos pénzügyi összesítő, a testület 
részletesen átbeszélte az eddig történt kiadásokat, bevételeket, illetve a jövőben felmerülő 
költségeket.
A műszaki ellenőr segítségével megtervezésre kerültek a várható kiadások és a közművek 
költségei (gáz, közvilágítás, csapadékvízelvezetés, szórt köves út). Kérdésre válaszolva 
elmondta, hogy a víz és szennyvízcsonkokkal minden telken az ingatlanhatáron belül álltak be. 
Ha szemben állunk a telekkel, jobb oldalon található. Elhangzott, hogy utána kell járni annak, 
hogy mikor jár le a hatóság által kiadott vízjogi engedély.

German József polgármester:
40 millió forintunk van a számlán, 10 millió forint idén még beérkezik a szerződésekből. Tehát 
az alapján induljunk el, hogy 50 millió forintunk van. A szórt köves út és a gáz, amit biztos,
hogy meg kell csinálnunk. Javaslom, hogy azonnal indítsuk el a gáz kiépítésének folyamatát, 
mert csak akkor kezdenek hozzá, ha befizettük az összeget, és nem tudjuk milyen hosszú 
folyamat lesz. Ennek költsége kb. 10 millió forint lesz. Amin megvan a gáz, utána lehet építeni 
az utat, ami kb. 25 millió forintba fog kerülni. Ehhez szükséges bekérni 3 árajánlatot, 1 
ajánlatunk már van.
A könyvelő elmondta, hogy a közművesítéssel kapcsolatos kiadásainkat szorgalmazni kell, hogy 
jövőre ne az állami költségvetésbe fizessünk be ÁFA címén sok millió forintot.

German József polgármester:
A belterületbe vont ingatlanok tulajdonosainak újból levelet írtunk. Eddig 2 ingatlanra fizették 
meg a 1.700.000 Ft összegű közműfejlesztési hozzájárulást, és 2 nyilatkozat érkezett vissza, 
melyben vállalják, ha eladásra kerül a telek, megfizetik a hozzájárulást. A többi tulajdonostól 
várjuk a válaszokat.

Less Krisztián:
A kiadásoknál számolni kell még főművi fejlesztési hozzájárulással, ezt minden önkormányzat 
által értékesített telek után a DMRV Zrt-nek kell fizetni, nagyságrendileg 150.000 Ft telkenként, 
a pontos összegnek utánajárok. 
Az irányítástechnikára megpróbálok olcsóbb ajánlatot kérni. 

A jegyző kérte a műszaki ellenőrt, hogy mint vízügyes szakember nyújtson segítséget, hogy az 
üzemeléshez milyen dokumentumok, engedélyek szükségesek. A segítségre ígéret hangzott el.

A képviselőtestület ezután egyhangúlag (4 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) az alábbi 
határozatot hozza:

34/2020.(VII.30.) képviselő-testületi határozat

Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete a telkekkel 
kapcsolatos tájékoztatót elfogadja.
A testület felkéri a polgármestert, hogy a gáz közmű kiépítésének 
folyamatát indítsa el.
Felkéri továbbá, hogy a szórt köves út megépítésére kérjen be 
árajánlatokat, azokat a következő ülésen ismertesse a képviselőtestülettel. 
Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

Less Krisztián 18 óra 13 perckor elhagyta az üléstermet.
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5./ Hosszúbérci terület problémái
Előadó: Székely András alpolgármester

Székely András Sándor alpolgármester
A területen lakókkal való megbeszélésünk során az egyik fontos feladatként merült fel, hogy a 
tulajdon viszonyokat rendezni kell, mi az ami az önkormányzat tulajdonában áll, főleg az utak 
vonatkozásában.
A Panoráma utcai pályázat másodszor is tartaléklistára került, ha jól tudom az út alapba most sok 
pénzt raktak bele, tehát újra van keret, érdemes lenne utánanézni, hátha lenne esély a pályázat 
megnyerésére. A lakók felvetették, hogy arra is nyitottak lennének, hogy közösen az 
önkormányzattal megvalósulhatna az út, ők is befizetnének bizonyos összeget ha lenne arra 
lehetőség, hogy minden érintett ingatlantulajdonos fizessen.

German József polgármester:
Alapvető feladatunk, hogy tisztázzuk a tulajdoni viszonyokat. Kérem hogy minden egyes út, ami 
nincs a tulajdonunkban, legyen letisztázva, kérve Kira Péter segítségét is.
Úgy gondolom, hogy a Magyar Falu keretében nincs sok esély a pályázat megnyerésére, de 
persze utánajárok. Az idei költségvetésbe sajnos nem fér bele, jövő év megtervezésekor 
megnézzük mi az amit önerőből hozzá tudnánk tenni, természetesen én is szeretném, ha 
megfelelő út lenne azon a részen.

A jegyzőasszony ígéretet tett arra vonatkozóan, hogy utána jár, lehet-e rendelettel fizetésre 
kötelezni az ott lakókat útépítés során.

Székely András Sándor alpolgármester:
Az ott lakók közül többen jelezték, úgy tudják, hogy az áramhálózatot az Émász nem vette át 
hivatalosan üzemeltetésre. Több alkalommal jelezték telefonhívás útján az ügyfélszolgálaton, 
hogy a szekrények nagyon rossz állapotban vannak, a szolgáltató minden alkalommal azt 
válaszolja nekik, hogy hivatalosan még nem vették át a hálózatot. Fontos lenne utánajárnunk az 
ügyben.

German József polgármester:
Javaslom, hogy hivatalosan jelentsük be a villanyóraszekrények rossz állapotát, meglátjuk mit 
válaszol a szolgáltató. Hivatalosan fizetik a lakók az áramszámlát, nem tartom valószínűnek 
hogy ne vették volna át.

Székely András Sándor alpolgármester:
A telkek összevonásával kapcsolatban az ott lakóknak az a kérdésük, van-e arra lehetőség, hogy 
módosítva legyen a kommunális adó kivetését, ne telekszámra, hanem telek négyzetméterre 
legyen meghatározva. Többen szeretnék összevonni a telküket, de elmondásuk alapján nem az 
adó megfizetésének elkerülése végett.

A jegyző elmondta, hogy ez a telekadó jogalkotási hatáskörbe tartozik. Az egész falura 
vonatkozna, probléma lenne az is, hogy az új eladott telkek nagyobbak az átlagosnál, és 
negatívan hatna, hogy rögtön úgynevezett „büntető” adó lenne kivetve. Ez összetett probléma, át 
kell gondolni, körbe kell járni az ügyet.

German József polgármester:
Az összevonás lehetőségének megszüntetése főként azért volt szükséges, mert nem illik bele a 
településképbe. A cél az, hogy minél több ház épüljön, több legyen a lakosság, töltsék meg az 
intézményeket.
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Ez egy hosszabb tanulmány, kérném a segítségeteket ennek utánajárásában. A környékbeli 
falvakhoz képest elég magas nálunk a kommunális adó, úgy gondolom nem nagyon lehet tovább 
terhelni az embereket. 

Székely András Sándor alpolgármester:
Még a decemberi közmeghallgatáson megígértük, hogy kiteszünk egy tájékoztatást az 
építkezések kapcsán, és minden építkezőnek adnánk belőle, hogy tisztában legyenek azzal, mi az 
amit be kell tartaniuk. Ezzel kapcsolatban szeretném ha összeülnénk és átbeszélnénk.
Illetve a képviselőtestület véleményét szeretném kérni azzal kapcsolatban, hogy bevezetésre 
kerüljön e az előző testületi ülésen is emlegetett behajtási engedélyekről szóló rendelet.

A képviselőtestület véleménye szerint nehéz lenne kivitelezni az engedélyeztetést. Úgy foglaltak 
állást, hogy egy alaposabb utánajárás, és egy tervezet kidolgozása után visszatérnek az ügyre. 

A napirend keretében elhangzott, hogy a szellemház tulajdonosaival személyes tárgyalást kíván 
folytatni a polgármester, de előtte a főépítésszel szeretne tartani egy egyeztetést, lehetőleg 2 
héten belül.

A képviselőtestület ezután egyhangúlag (4 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) az alábbi 
határozat hozza:

35/2020.(VII.30.) képviselő-testületi határozat
Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete a hosszúbérci 
területtel kapcsolatos felvetett problémák megoldása ügyében 
információgyűjtésre és további egyeztetésekre kéri fel a polgármestert, az 
alpolgármestert és a jegyzőt.
Határidő: értelemszerű
Felelős: polgármester, alpolgármester, jegyző

6./ Különfélék
Előadó: German József polgármester

Árpásné Schlenk Judit jegyző

Polgármester beszámolója az elmúlt időszakban történtekről

A napirend keretében a polgármester tájékoztatta a képviselőtestületet arról, hogy a teniszpálya 
elkészült, a pálya játékra alkalmas.
Szeptember vége felé szeretne falugyűlést tartani.
Elmondta, hogy az emlékmű és a szökőkút felújítása folyamatban van, ha elkészül, szeretné ha 
működne is a kút.

German József polgármester:
Ahhoz, hogy az országos múzeumi listán rajta lehessünk, csinálni kell egy múzeumi leltárt. Erre 
a nemzetiségi önkormányzat nyert egy pályázatot. Jön egy hölgy, aki el fogja végezni a munkát, 
útiköltséget és ebédet kell biztosítanunk a részére. Ez egyenlőre szóbeli jelzés, várjuk az írásbeli 
tájékoztatást is.
A diákmunka sikeres volt, a gyerekek jó munkát végeztek, augusztus hónapban újabb 6 diákunk 
lesz, 5 fiú és 1 lány.
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Pályázatok eredményéről tájékoztatás

A polgármester elmondta, hogy több pályázat lett benyújtva, az elmúlt testületi üléshez képest 
sok változás nem történt, egyenlőre nincs elnyert pályázata az önkormányzatnak, várjuk a 
tájékoztatásokat. Óvodafelújításra pályázat időközben megjelent a Magyar Falu programban is, 
folyamatban van az utánajárás hogy beadható a BM-es pályázat mellett ugyanazzal a 
tartalommal. Nagyon fontosnak tartja, hogy megnyerje az önkormányzat a pályázatot, hiszen az 
óvoda nagyon rossz állapotban van.

Elmondta, hogy több pályázatot hirdettek meg újra a Magyar Falu programban, ezek most 
fognak átbeszélésre kerülni, hogy mit érdemes kidolgozni. Továbbá fontosnak tartja, hogy az 
uniós pályázatoknak is utána kell nézni, hiszen ott is sok lehetőség lehet.

A napirend keretében a jegyző tájékoztatta a képviselőket arról, hogy a tegnapi nap folyamán a 
legrégebb óta húzódó 300 éves rendezvény pályázatunkat ellenőrizték, minden rendben találtak, 
az ellenőr véleménye szerint 2-3 héten belül kifizetésre kerül a 2,5 millió forint.

A játszótér pályázattal kapcsolatban polgármester elmondta, hogy elvileg jövő héten kitisztítják a 
patakot, a füvet már levágták, kérdés hogy hová kerüljön az iszap. Ha a focicsapatnak meglesz a 
pénze a kerítésre, akkor elkezdődik annak kivitelezése. Amellett, hogy körbe kell keríteni a 
játszóteret, a vízelvezetést is meg kell csinálni, vízügyi szakemberekkel történő egyeztetés után a 
munka meg lett rendelve. Ha elkészült, lehet kezdeni a játszóteret, ezt augusztus végére 
tervezzük.

A képviselőtestület a beszámolót egyhangúlag (4 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással)
elfogadja, és az alábbi határozat hozza:

36/2020.(VII.30.) képviselő-testületi határozat

Berkenye Község Önkormányzatának képviselőtestülete a pályázatokról 
szóló beszámolót elfogadja. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a jövőben is figyelje a 
pályázatokat, és azokról folyamatosan tájékoztassa a testületet.
Határidő: folyamatos
Felelős: polgármester

Telekeladási szerződés módosítása 648/3 hrsz (2 névre történt az eladás)

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
Az elmúlt ülésen a képviselőtestület döntött arról, hogy a Berkenye 648/3 hrszú telket Hock 
Eszter részére adja el. Időközben olyan elképzelés született, hogy az ingatlant nem csak egyedül 
a hölgy akarja megvenni, hanem közösen a párjával, Tomán Csabával. Emiatt a 
képviselőtestületnek módosítania kell a testületi határozatot. Kérem hogy ezt tegyék meg.

A testület a határozat módosításával egyhangúlag (4 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) 
egyetértett, így az alábbi határozat született:
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37/2020.(VII.30.) képviselő-testületi határozat

Berkenye Község Önkormányzatának képviselőtestülete a 
30/2020.(VII.02.) számú képviselőtestületi határozatát az alábbiak szerint 
módosítja.
A 648/3 hrszú ingatlan vevőjéül ½-ed arányban Hock Eszter 2627 
Zebegény, Ady Endre u. 49/1, szintén ½-ed arányban Tomán Csaba 2631 
Ipolydamásd, József Attila u. 11. szám alatti lakost jelöli ki.
A testület felkéri a polgármestert, hogy az adásvételi szerződést a fent 
megjelölt vevőkkel az eredeti határozatban foglalt tartalommal kösse 
meg.
Határidő: 2020.08.05.
Felelős: polgármester

Könyvtáros és múzeumgondnok tiszteletdíjának megemelése

A napirend keretében a polgármester elmondta, hogy a könyvtáros és a falumúzeum 
gondnokának havi megbízási díja évek óta nagyon alacsony. Javasolta az 50 %-os emelést. Ez 
azt jelentené, hogy Varga Zsuzsanna tiszteletdíjának összege 2020.08.01-től havi 25.500 Ft, 
Schmidt József tiszteletdíja pedig 12.000 Ft lenne. A pénzügyessel megbeszélte, hogy van 
lehetőség az emelésre, mert erre kap az önkormányzat normatívát, így belefér.

A képviselőtestület tagjai támogatták a polgármester javaslatát, és egyhangúlag (4 igen, 0 
ellenszavazattal, 0 tartózkodással) az alábbi határozatot hozzák:

38/2020.(VII.30.) képviselő-testületi határozat

Berkenye Község Önkormányzatának képviselőtestülete Varga 
Zsuzsanna könyvtáros tiszteletdíját 2020.08.01-től havi 25.500 Ft-ban, 
Schmidt József falumúzeum gondnok tiszteletdíját pedig szintén a fenti 
időponttól havi 12.000 Ft-ban javasolja megállapítani.
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról 
gondoskodjon.
Határidő: azonnal
Felelős: polgármester

Valentin Tamás foglalkoztatása

German József polgármester:
Szeretném tájékoztatni a testületet, hogy megkeresett engem Valentin Tamás abban az ügyben, 
hogy szeretne az önkormányzatnál dolgozni, ha foglalkoztatjuk őt. Kérését azzal indokolta, hogy 
nem hagyhatja el a települést, munkavégzés során nagyobb szabadságot kaphat a faluban. 
Javaslom, hogy támogassuk őt, vegyük fel áprilisig 8 órában közösségszervezőnek, és más 
munkákban is besegíthet.

Kérdésre válaszolva elhangzott, hogy jelenleg pontosan nem ismert, hogy van-e a munkaügyi 
központtól támogatási lehetőség.
Szóba került az is, hogy a közfoglalkoztatotti bér nagyon alacsony, csak nettó 54.000 Ft havonta.

Elhangzott, hogy amennyiben nincs támogatás, és van szakmunkás végzettsége, akkor az 
önkormányzatnak 210.600 Ft összegű bruttó bért kell kifizetnie havonta, és ezen felül még 
járulékot is. Ez 8 órás foglalkoztatásra vonatkozik.
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Felvetődött az is, hogy a veszélyhelyzettel kapcsolatos elvonások miatt más fontos dolgokra sem 
biztos, hogy jut fedezet, ezért a munkaidő csökkentése látszik indokoltnak.

A képviselők hosszas átbeszélés után arra a véleményre jutottak, hogy 6 órás munkaviszonyban 
alkalmazzák nevezettet 3 hónap időtartamra, a polgármester pedig utánajár, lehet-e támogatást
igényelni a munkaügyi központnál.

A képviselőtestület tagjai ezután egyhangúlag (4 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) az 
alábbi határozatot hozzák:

39/2020.(VII.30.) képviselő-testületi határozat

Berkenye Község Önkormányzatának képviselőtestülete egyelőre napi 6 
órás munkaviszonyban 157.950 Ft-os bérrel 3 hónapos időtartamban 
kívánja foglalkoztatni Valentin Tamás Berkenye, Petőfi u. 10. szám alatti 
lakost.
A testület felkéri a polgármestert, járjon utána, hogy a foglalkoztatáshoz 
van-e lehetőség támogatás igénybevételére.
Amennyiben az önkormányzat pénzügyi terhére történik a foglalkoztatás, 
a polgármester a felmerült költségeket számolja ki, és annak 
átcsoportosítására tegyen javaslatot.
Határidő: azonnal és értelemszerű
Felelős: polgármester

Szociális tüzifa pályázat benyújtása

A napirend keretében a jegyző elmondta, hogy ismét lehetőség van szociális tűzifára igényt 
benyújtani, tájékoztatást adott a maximálisan igényelhető mennyiségről, kérte a képviselőket, 
hogy a szükséges határozatot hozzák meg.

A képviselő-testület ezután egyhangúan (4 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) támogatta 
és az alábbi határozat született.

40/2020.(VII.30.) képviselő-testületi határozat

Berkenye Község Önkormányzatának képviselő-testülete támogatási 
igényt kíván benyújtani a Magyarország 2020. évi központi 
költségvetésről szóló 2019. évi LXXI. törvény (a továbbiakban: 
költségvetési törvény) 3. melléklet I. 8. pont szerint. A települési 
önkormányzatok szociális célú tüzelőanyag vásárlásához kapcsolódó 
támogatása jogcím szerinti szociális tűzifa vásárlására. 
Az önkormányzat 30 m3 keménylombos tűzifa megvásárlására pályázik. 
A szükséges önrészt, 38.100 Ft-ot és szállítási költséget a 2020. évi 
költségvetés települési támogatásra tervezett összegéből biztosítja az 
önkormányzat, és egyben kijelenti, hogy a szociális tűzifában részesülőtől 
ellenszolgáltatást nem kér.
A testület felkéri a polgármestert, hogy a pályázat benyújtásáról 
intézkedjen.
Felkéri továbbá a jegyzőt, hogy a szociális tűzifával kapcsolatos 
rendelettervezet elkészítéséről gondoskodjon, és terjessze a testület elé.
Felkéri továbbá a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról 
gondoskodjon, és arról a testületnek számoljon be. 
Határidő: 2020.08.31. értelemszerű és folyamatos
Felelős: polgármester és jegyző 
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3./ 2020. évi rendezvényterv módosítása
Előadó: German József polgármester

A napirend keretében Nerpelné Judit nemzetiségi képviselő elmondta, hogy a búcsú időpontján 
módosítanák, szeptember 20-án szeretnék megtartani, mert az eredetileg tervezett időpontban 
szeptember 13-án többen elutaznak, többek között a nemzetiségi önkormányzat tagjai is. 
További indokként elmondta, hogy a váci és a szendehelyi búcsú is ugyanezen időpontban lesz.
A polgármester ezen javaslatot nem támogatta, véleménye szerint a búcsú időpontján nem 
szabadna változtatni. Szeretné kikérni azonban a falu lakóinak véleményét a témában.

German József polgármester:
Augusztus 8-án és 22-én komolyzenei koncertek megtartására kerül majd sor a művelődési 
házban.
Augusztus 20-án egész napos programot szervezünk, erre pályázatot adtunk be, ami úgy tudjuk 
nyert, de hivatalos értesítést sajnos még nem kaptunk róla. Napközben főként gyerekprogramok 
lennének, délután kenyérszentelési ünnep, este 6 órától pedig utcabál a kisszínpadnál, a zenekart
a nemzetiségi önkormányzat fizeti.
Augusztus 23-án „Vazul Vére” rockelőadás lesz a színpadon.

Árpásné Schlenk Judit jegyző:
Ha az augusztus 20-i pályázat valóban nem nyert, van egy másik pályázati pénz, amit fel lehet 
használni rendezvényekre. Ez a támogatás már megérkezett 2018. év végén. Ebből lehetne 
költeni az augusztusi rendezvényekre.

Ezután felolvasásra került a nemzetiségi önkormányzat rendezvényterv módosítási javaslata. 
Mivel ezzel kapcsolatban több kérdés merült fel, a polgármester javaslatára – a testület egyhangú 
(4 igen, 0 ellenszavazattal, 0 tartózkodással) a napirendi pont elhalasztásra került. 

A polgármester kérte a képviselőket, hogy az augusztus 20-ai és ahhoz kapcsolódó rendezvény 
megtartásáról szavazzanak. A képviselőtestület tagjai ezután egyhangúlag (3 igen,  
ellenszavazattal, 1 tartózkodással) az alábbi határozatot hozzák:

41/2020.(VII.30.) képviselő-testületi határozat

Berkenye Község Önkormányzatának képviselőtestülete a Szent István 
napi rendezvényeit az alábbiak szerint kívánja megtartani.
- Augusztus 20-án a Berkenyei Német Nemzetiségi Önkormányzattal 

közösen egész napos programot kíván tartani. A rendezvény 
keretében szentmise, kenyérszentelés, gyermekeknek foglalkozások 
és előadások, valamint utcabál került megtartásra.

- Augusztus 22-én a települési önkormányzat rendezésében 
gitárművész előadása hangzik el a művelődési házban.

- Augusztus 23-án a főtéren a települési önkormányzat szervezésében 
Vazul vérei akusztikus koncert került megtartásra.

A testület felkéri a polgármestert, hogy a rendezvények megszervezéséről 
gondoskodjon, a kiadásokat pályázati forrásból fedezze.
Határidő: folyamatos
Felelős: polgármester
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A polgármester tájékoztatta a testületet, hogy sporttábor lett meghirdetve augusztus 10-14-ig, 
reggel 8 órától délig tartana, Porvay Bálinttal együtt történne a szervezés, aminek célja a sportra 
nevelés, és a gyermekek összehozása. A testület hozzájárulását kérte, hogy a gyerekek ebédjét az 
önkormányzat fizesse meg.

German József polgármester:
A nemzetiségi önkormányzattal közösen is tervezünk egy kézműves jellegű közösségépítő tábort 
augusztus 17-18-19-én, 9 órától délután 4 óráig, maximum 25 fő részére. Az étkezés itt is a 
fogadóból történne, ha támogatja a testület, az önkormányzat finanszírozná.
Évek óta szoktunk tartani a Bozsik programosok részére egy tábort. Javaslom, hogy az idei 
évben ez is az önkormányzat szervezésében valósuljon meg. Ez a tábor augusztus 24-26-ig kerül 
megtartásra, maximum 25 fő részvételével. A táborban önkéntesek fognak segíteni.

A táboroztatással kapcsolatban a képviselőtestület egyhangúlag (4 igen, 0 ellenszavazattal, 0 
tartózkodással) az alábbi határozatot hozza:

42/2020.(VII.30.) képviselő-testületi határozat

Berkenye Község Önkormányzatának képviselőtestülete a településen élő 
gyermekek és fiatalok hasznos szabadidejének eltöltése céljából az alábbi 
táborokat kívánja megszervezni.
A, 2020.08.10-től 08.14-ig a Sportpályán Sporttábort kíván tartani 
gyermekek részére maximum 20 fő részvételével.
B, 2020.08.17-től 08.19-ig az általános iskola épületében 
közösségszervező és kézműves tábort maximálisan 20 fő részvételével.
C, 2020.08.24-től 08.26-ig labdarúgással foglalkozó Bozsik tábort 
maximum 25 fő részvételével.
A képviselőtestület a táborokban részt vevő gyermekek számára az 
ebédet természetbeni települési támogatásként biztosítja. 
A testület felkéri a polgármestert, hogy a határozat végrehajtásáról 
gondoskodjon, és annak költségeiről a testületnek számoljon be.
Határidő: értelemszerű
Felelős: polgármester

Nerpel Árpádné és Sági Barbara 20 óra 17 perckor elhagyta az üléstermet.

Ezután az 7. napirend megtárgyalásával zárt ülésen folytatódott a képviselőtestületi ülés.

Kmf.
German József Árpásné Schlenk Judit

polgármester                                                 jegyző


